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Milí čitatelia!

V každom školskom roku má prvé číslo nášho časopisu nádych jesene. Po bláznivých

prázdninách prichádza čas trošku sa upokojiť. Veď vonku už nie je až taká zábava, ochladilo sa

a my možno radšej vezmeme do rúk knihy a čítame si. Život nie je len o bezstarostnosti, je aj o

zodpovednosti, plnení si snov a cieľov, ktoré chceme dosiahnuť. Sen by mal mať každý z nás.

Posúva nás dopredu a dáva nám zmysel života. Keď sa snažíme dosiahnuť svoj sen,

prekonávame prekážky, ktoré nás robia ešte silnejšími. Prajem vám, aby ste aj v tomto roku

mali svoje sny, aby ste mali veľa síl a energie na ceste za ich splnením a aby ste stretávali

úžasných ľudí, ktorí vám v tom budú pomáhať. Krásny školský rok 2016/2017!
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Jožko bol prvý deň v škole.

„Tak čo, synček,“ spýtala sa ho po 

príchode matka, „čo ste sa tam naučili? “

„Nič mamka,“ vzdychol si malý Jožko, 

„kázali nám prísť aj zajtra.“

Peťko ukazuje otcovi vysvedčenie:

- Samá päťka! Teda niečo tak strašné 

som ešte nevidel

- Ja tiež nie, včera som toto vysvedčenie 

našiel v tvojich starých veciach.

- Janko, a z čoho si dostal tú päťku? - pýta sa otec.

- To kvôli Hviezdoslavovi.

- Tak sa s ním prestaneš kamarátiť!

Príde Jožko domov zo školy a hovorí: „Písali sme 

písomku.“ 

Ocko sa ho pýta: „A koľko otázok si vedel?“

Jožko:  „Dve - meno a priezvisko.“

Učiteľ sa pýta Móricka:

- Keby si mal sedem cukríkov a ja 

by som ťa o dva poprosil, koľko by 

ti ich ostalo?

- Sedem!

Móric v škole hovorí učiteľovi:

- A moja sestra má osýpky.

- Tak choď rýchlo domov, pretože môžeš nakaziť celú triedu.

Po dvoch týždňoch sa Móric vrátil do školy a učiteľ sa ho pýta.

- Tak ako sa má sestra? Už vyzdravela?

- Neviem, ešte nepísala.

- A kde preboha je?

- No predsa v Austrálii.
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Záložka do knihy spája školy

Do projektu Záložka do knihy spája školy sme sa tento rok zapojili prvýkrát.
Našou partnerskou školou bola ZŠ s MŠ Lužianky. Záložky vyrábali žiaci od 1. až po 9.
ročník. Boli robené rôznymi technikami a z rôznych materiálov. Všetky boli však vytvorené
preto, lebo veľmi radi čítame. Čítame na vyučovacích hodinách, v školskej knižnici,
ale najviac čítame doma. V októbri bolo v našej škole niekoľko akcií, ktoré boli zamerané na
podporu čítania. Žiakom 1. stupňa čítali triedni učitelia úryvky z kníh pri výrobe záložiek.
Veľmi sa im páčila kniha Mach a Šebestová, preto sa rozhodli vyrobiť záložky, ktoré mali
podobu hlavných postáv tejto knihy. Presne na Medzinárodný deň školských knižníc okrem
spoločného čítania rozprávky, ktoré zorganizovalo Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a
športu SR, čítali aj starší žiaci mladším. Úspešnou akciou bola aj Noc v škole. Okrem
športových aktivít sme strávili aj dve hodiny v školskej knižnici, kde sme si pred spaním
čítali.

K záložkám sme pridali aj výtlačky nášho časopisu. Vydávame časopis
Lemešanko, ktorý vychádza štvrťročne. Našej partnerskej škole sme poslali aj knihu o našej
obci Lemešany, aby nás žiaci z Lužianok trošku lepšie spoznali.

Veríme, že sa im naše záložky páčili. Keď budú čítať knihu s naším výtvorom,
možno si spomenú, že niekde na východnom Slovensku je škola, v nej sú podobní žiaci ako
v tej ich – nezbedníci-výmyselníci, ale zároveň veľké osobnosti, ktoré tieto záložky vyrábali
preto, aby niekoho potešili a urobili jeho život krajším.

Účasť na tomto projekte bola pre nás veľkým prínosom. Žiaci si čítali a zároveň
si vychutnali pocit, že obdarovať niekoho je rovnako krásne ako niečo dostať. Radi sa
zúčastnime na tomto projekte aj budúci rok. Veď tých kníh budeme mať prečítaných zase
o niečo viac.

Takéto 

krásne 

záložky 

vytvorili naši 

žiaci pre 

partnerskú 

školu v  

Lužiankach.

Slovenská pedagogická knižnica v Bratislave v spolupráci s Knižnicou Jiřího

Mahena v Brne vyhlásili pri príležitosti októbra ako Medzinárodného mesiaca

školských knižníc 2016 pre základné školy a osemročné gymnáziá 7. ročník

česko-slovenského projektu Záložka do knihy spája školy: Čítam, čítaš, čítame.

Cieľom česko-slovenského projektu je nadviazanie kontaktov medzi českými

a slovenskými základnými školami a osemročnými gymnáziami a podpora

čítania prostredníctvom výmeny záložiek do kníh. Žiaci vyrobili záložku do

knihy, na ktorej ľubovoľnou technikou stvárnili tému česko-slovenského

projektu Čítam, čítaš, čítame, a vymenili si ju s partnerskou školou z Českej

republiky, respektíve zo Slovenskej republiky. Výmenu záložiek využili školy

k nadviazaniu spolupráce, kontaktov alebo poznávaniu života žiakov v Českej

republike a v Slovenskej republike.
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Noc v škole

Všetci žiaci opúšťajú školu najneskôr o štvrtej. My sme sa však rozhodli, že v nej ostaneme až do

ďalšieho dňa. Tou školskou nocou sa stala noc zo 6. na 7. októbra. Začalo to športom – futbalom

a florbalom. Po takýchto náročných aktivitách sme museli doplniť kalórie. Ešteže funguje donášková

služba a my sme si pochutnali na skvelej pizzi (samozrejme, nebola iba jedna, bolo ich strašne veľa).

Po večeri sme si pozreli film, zatancovali si a po originálnych tanečných kreáciách sme sa vrátili do

telocvične. Ešte predtým sme navštívili knižnicu. Urobili sme si pohodlie a čítali a čítali a čítali. Zo

školskej noci sa stala noc tak trochu aj čitateľská. Pomaly sa nám však začali zatvárať oči. Niektorí

zaspali skôr, iní neskôr. Ráno sa však nikomu nechcelo vstávať. Dali sme si raňajky v jedálni

a nebudem klamať, deň bol veľmi ťažký. Napokon však prišlo zvonenie, ktoré oznamovalo, že končí

šiesta, teda posledná hodina. Problém bol ten, že nikto nevládal utekať domov. Víkend to všetko

zachránil. Oddýchli sme si a v pondelok sme naše pani učiteľky postavili pred ťažkú úlohu –

naplánovať ďalšiu noc v škole.

,,Dnes nespíme!“

Všetci sme sa tešili na dlho očakávanú noc v škole. Mali ste nás vidieť...  prišli sme 

nabalení ako na týždeň :D  Vybehli sme hore schodmi do tried a zhodili veci na zem. Presunuli sme sa do 

telocvične aj napriek našim veľkolepým protestom. Tam sa začala riešiť PIZZA (nakoniec ich bolo 10 -

sme jednoducho hladoši).

Chalani zatiaľ hrali ich nenormálne zábavný futbal. Dievčatá si našli útechu v maličkej 

knižnici pani uč. Benčovej. No a my, 7.A,  sme sa uvelebili v šatniach a hrali karty.  Plánovali sme útek 

von oknom, bolo tam neznesiteľné horúco – to od toho smiechu, ale potom sme si to rozmysleli. Chlapci 

celí nervózni umierali od hladu, no nakoniec prišiel náš spasiteľ - PIZZA! Zasadli sme k filmom 

a napchávali sa ňou. Keď sme ju dojedli,  nasledovalo tancovanie. Vypotili sme sa až-až,  no spať sa nám 

stále nechcelo. Učiteľky nás po 22:00 poslali “spať“,  ale to pre nás zábava zďaleka nekončila.

A viete čo bolo najlepšie? Keď sme na druhý deň zaspali na hodinách chémie a dejepisu. 

Emma a Sandra

Keď sme večer prišli do školy, objednali sme si pizzu a neskôr

išli do telocvične. Tam sme si zahrali pár hier ako napríklad

futbal, florbal, vybíjanú. Navarili sme si aj čaj, aby sme neboli

smädní. Niektorí si išli čítať do knižnice knihy a urobili si

pohodlie. Tak sme si urobili miesto na spanie. Náš pekný večer

sme zakončili filmom. No museli sme sa pobrať spať, pretože

na ďalší deň nás čakalo bežné vyučovanie. Ráno sme mali

raňajky v školskej jedálni. Deň sme začali spoločnou hodinou

telesnej a športovej výchovy. Počas dňa si niektorí žiaci chceli

pospať. Bol to ťažký deň!

Noc v škole bola super. Pozerali sme
dobré filmy a potom sme tancovali - to
bolo to najlepšie. Hrali sme tam futbal
a vybíjanú. Niektorí namiesto futbalu
čítali knihy z knižnice. Potom sme si
objednali výborne pizze a k tomu sme si
pustili film Transformers. Zaspať bolo
ťažké, ale nakoniec sa nám to podarilo.
O ktorej, to však neprezradím. Keď to
mám zhrnúť jedným slovom - úžasné.

Patrik Szmolka
René Dedinský
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Pravda o drogách

Vo svete sa o drogách veľa hovorí – na uliciach, v
školách, na internete a v televízii. Niečo z toho je
pravda, niečo zase nie. Pri príležitosti Európskeho
týždňa boja proti drogám sa na našej škole
uskutočnila preventívna protidrogová prednáška
pod názvom Pravda o drogách. Prednášajúcim bol
p. Peter Remper z o. z. Slovensko bez drog. Cieľom
tejto prednášky bolo, aby sa pravda o škodlivosti
všetkých drog dostala k žiakom skôr, ako sa k nim
dostanú falošné informácie od ich „priateľov“ alebo
drogových dílerov. Tí im totiž hovoria o tom, ako im
drogy pomôžu a akí budú „cool“, keď ich zoberú. Ak
chceme zastaviť nepriaznivý trend užívania drog už
žiakmi na základných školách, musíme byť rýchlejší
ako drogoví díleri a vyplniť informačné vákuum
ohľadne nepriaznivých účinkoch drog.

Mgr. Tomáš Suslo, PhD.

Rozprávanie o drogách je zvláštne. Nie je to
nič príjemné, pretože sa dozvedáme samé zlé
veci. Napriek tomu im mnohí podľahnú,
pretože na chvíľu ich droga prenesie do iného
sveta – ale naozaj iba na chvíľu. Potom sa
vrátia do reality a celý kolotoč začína odznova.
Kedy a ako sa to skončí???
Na prednáške sme sa dozvedeli pravdu, ako to
s drogami naozaj je. Téma bola smutná, ale p.
Peter Remper nám to všetko vysvetľoval s
humorom. Dozvedeli sme sa o rôznych
druhoch drog a ako drogy na človeka pôsobia.
Prednášku sme ukončili sľubom
protidrogového šerifa, ktorý bude dávať
dobrý príklad všetkým deťom, aby všetci na
Slovensku žili život bez drog.

Lea Benčová

„Najčastejšie užívanou takzvanou legálnou drogou
na Slovensku je alkohol. Spoločnosť alkohol
toleruje napriek tomu, že užívanie alkoholu
spôsobuje trvalé zdravotné a sociálne problémy.
Býva veľmi častou príčinou problémov v rodinách,
čo má negatívny dopad najmä na deti. Mladí ľudia
sú v súčasnosti vystavení účinkom drog v skoršom
veku než kedykoľvek predtým. V prieskume ESPAD
bolo zistené, že na Slovensku za posledný mesiac
pila alkohol viac ako polovica (až 60%)
stredoškolákov vo veku 15-16 rokov.“

„Najčastejšie užívanou nelegálnou drogou je marihuana. Výsledky
prieskumu ESPAD – Európskej školskej štúdie o alkohole a iných
drogách – hovoria o tom, že každý siedmy Európan vo veku 15 až
24 rokov užil marihuanu minimálne raz za rok.“

„Drogy sú v podstate jedy. Ich účinok závisí od užitého množstva drogy. Malé
množstvo stimuluje (zrýchli a naštartuje vás). Väčšie množstvo účinkuje ako
sedatívum (spomalí vás). A ešte väčšie množstvo spôsobí otravu a môže
človeka zabiť. Toto platí pre každú drogu. Líši sa iba množstvo drogy, ktoré je
potrebné na dosiahnutie konkrétneho účinku. Ale mnohé drogy spôsobujú aj
niečo iné: priamo ovplyvňujú myseľ. Môžu skresliť pohľad človeka na dianie
okolo neho. Výsledkom môže byť čudné, nerozumné, nevhodné a tiež
deštruktívne konanie.
Drogy blokujú všetky pocity a vnemy – tie, ktoré človek mať chce spoločne s
tými, ktoré mať nechce. Takže drogy síce poskytujú krátkodobú pomoc tým,
že uľavujú od bolesti, zároveň však ničia schopnosti a ostražitosť človeka a
zatemňujú jeho myslenie.“ (Brožúrka Pravda o drogách)
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Túžili ste sa niekedy stať súčasťou sveta

rozprávok? Prežiť dobrodružstvo na

vlastnej koži? Už to nie je iba sen. 5D kino

vás prenesie do fantazijného sveta

rozprávok a aspoň na malú chvíľu sa aj vy

môžete stať hrdinom príbehu. Aj my sme

mali možnosť zažiť takúto chvíľu. Dňa 4.

11. sme s p. učiteľkami Törökovou a

Mariničovou navštívili 5D kino v

Košiciach.

je vylepšením moderného 3D kina, ktoré vás prenesie do inej dimenzie pomocou

pohyblivých sedačiek a 3D okuliarov. Sedadlá sa pohybujú takmer všetkými smermi a ste obklopení

zvukom a špeciálnymi efektmi ako vietor alebo vodná para, ktoré vám zabezpečia splynutie

s príbehom. Môžete si vybrať z niekoľkých desiatok filmov určených pre celú rodinu. Film trvá

približne 5-6 minút. Pohodlie umocňujú 4 sedadlá, ktoré dodávajú pocit súkromia. Ak sa chcete stať

súčasťou príbehu, vrhnúť sa do priepasti, zažiť adrenalínovú jazdu, vyberte si jedinečné 5D kino,

ktoré sa nachádza na mnohých miestach na Slovensku a v Čechách.

Keďže na také dobrodružstvo treba aj poriadnu dávku

odvahy, chlapci šli ako prví. Vybrali si preteky lietadiel. Po

tom, ako vyšli, boli plní nadšenia a tešili sa na ďalšie kolo.

My, dievčatá, sme si vybrali príbeh tučniakov. Zaujímavé a

napínavé bolo prechádzanie skleneným tunelom, ktorým

sme sa dostali až do nebies a návrat späť do vody. Po nás šli

ôsmačky s p. uč. Mariničovou. Tie si vybrali Russian Hills,

ktoré sme v ďalšom kole absolvovali aj my. Bola to

strastiplná cesta, počas ktorej na nás číhali rôzne hladné

príšery. Malo to nádych scifi príbehu, keďže sme cestou

stretli aj UFO a robotov, ale úspešne sme im unikli. Po 5D

kine nasledovalo vybláznenie sa v Hoplalande, čo je

športovo-relaxačné indoorové centrum. Je to miesto pre

zábavu a relax, kde na trampolínach, šmýkačkách a v

loptovom raji sme sa mohli zbaviť aj posledných zvyškov

energie, ktoré v nás po celom týždni ešte ostali. Obe miesta

vrelo odporúčame.
Barborka Demeková a Radka Ružbašanová, 5. A
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Za múrmi katedrályMiesto ticha, rozjímania

a modlitby. Aj takto by sme

mohli nazvať posvätný chrám,

dominantu mesta Košice,

Katedrálu sv. Alžbety. Dňa 26.

10. 2016 sme so žiakmi I. stupňa

a p. učiteľkami Segľovou

a Mariničovou boli odhaliť, aké

tajomstvá ukrýva za svojimi

múrmi. Už po príchode na

námestie nás ohromila svojou

monumentálnosťou. Veža

kostola nám ponúka výhľad

z vtáčej perspektívy. Výška tejto

gotickej stavby je totiž 59

metrov. Na 160 schodov sme si

však netrúfli, preto sme sa vydali

na obhliadku interiéru. Už pri

vstupe naše pohľady smerovali

na hlavný oltár sv. Alžbety, ktorý

pozostáva z dvoch párov

pohyblivých krídel so šiestimi

gotickými maľbami. Okrem

hlavného oltára sa v katedrále

nachádza 9 ďalších oltárov.

Steny kostola zdobia nástenné

fresky, ktoré boli objavené pri

rekonštrukcii v roku 1892. Na

stenách si však možno všimnúť

aj niekoľko barokových obrazov.

Katedrála vo svojich priestoroch

ukrýva aj dve kaplnky, a to

Kaplnku Mettercie - Zvestovania

Panny Márie a Kaplnku Svätého

Kríža. Najmladšou súčasťou je

obetný stôl stojaci na podstavci

v tvare srdca. Interiér dopĺňa

kazateľnica so sochami prorokov

a cirkevných otcov. Po obhliadke

pamiatok, ktoré katedrála

ukrýva, sme našu exkurziu

zavŕšili v cukrárni, kde sme si

pochutnali na sladkých

dobrotách a načerpali energiu na

návrat domov. Na záver by sme

dodali iba toľko: lepšie raz vidieť

ako stokrát počuť.

Mgr. Mária Mariničová

Čo sme o katedrále 

možno nevedeli...

• Na mieste dnešného 

dómu stál starý kostol. 

Buď vyhorel, alebo si 

Košičania zaumienili 

postaviť si nový. Starý 

kostol najprv obstavali a 

v závere ho zbúrali. Časť 

materiálu použili na 

dostavbu dómu.

• Stavebné práce začali 

po roku 1380 a trvali vyše 

100 rokov, pričom 

nevieme, kto je autorom 

plánov, kto kostol staval, 

kto je autorom hlavného 

oltára.

• Na kameňoch kostola sú 

vytesané remeselnícke 

značky, ktorými si majstri 

označovali urobenú prácu 

a podľa toho dostali 

zaplatené.

• Ozdobou dómu sú strmé 

schody z dvoch 

protichodných špirál, 

ktoré pripomínajú ľudskú 

DNA.

• Patrónkou je sv. Alžbeta 

Uhorská, ktorú vydali za 

grófa Ľudovíta IV. Sv. 

Alžbeta majetok využívala 

na charitu a rozdávala 

jedlo chudobným, čo sa 

nepáčilo grófovým 

príbuzným, preto ju 

vyhnali a odňali jej deti. 
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Európska noc výskumníkov
Tento rok sa už po desiatykrát konalo podujatie s názvom Európska

noc výskumníkov v priestoroch obchodného centra Atrium Optima v

Košiciach. Zúčastnili sme sa na ňom aj my, žiaci II. stupňa ZŠ.

Všade vôkol nás boli stánky, v ktorých nám vedci ukazovali svoje

zaujímavé výrobky a prezentácie. Chvíľu sme varili v chemickej

kuchyni, mohli sme si otestovať, ako rýchlo nám pracuje mozog

alebo aký silný máme hlas. Veľmi nás zaujala 3D tlačiareň, ktorá má

veľké využitie aj v medicíne. Toto podujatie sa nekoná iba na

Slovensku, ale vo viac ako 300 mestách po celej Európe. Zistili sme,

že veda nie je len učenie a skúšanie, ale môže byť aj

dobrodružstvom a zábavou. Prežili sme pekný a zaujímavý deň

a možno sa u niekoho z prítomných prebudil aj záujem o vedu.
Nina Takáčová, 8. A

Čo je Európska noc výskumníkov?
Festival vedy s názvom Európska noc výskumníkov je projekt na podporu výskumu,

vývoja a inovácií. Je organizovaný v 33 štátoch Európy. Pod mottom „Výskumníci sú medzi nami“ chce

priblížiť verejnosti výskumníkov ako obyčajných ľudí s neobyčajným povolaním, vysvetliť, čo ich

priviedlo k povolaniu výskumníka, čo ich motivuje k neustálemu bádaniu, aké otázky si najčastejšie

kladú, k čomu ich práca priviedla a kde je možné výsledky ich výskumu uplatniť v bežnom živote.

Minulý rok sa na Slovensku do festivalu vedy zapojilo takmer 1 000 vedcov a výskumníkov, vyše 40

000 žiakov a študentov a všetkých podujatí sa zúčastnilo dovedna 163 200 návštevníkov.

Návšteva Krajského múzea v Prešove
Hoci bývam neďaleko Prešova, až teraz som

navštívila Krajské múzeum v Prešove. Prekvapilo ma

rozmanitosťou exponátov, ktoré ma vrátili do histórie

šarišského regiónu. Veľmi sa mi páčili historické

hodiny, staromódny nábytok a nádherná bola aj

samotná budova – Rákociho palác. Prvýkrát som

mohla vidieť aj výstavu hasičských strojov. Od tých

dnešných sa veľmi líšia a určite boj s plameňom bol v

minulosti oveľa ťažší. Chlapci sa nevedeli odtrhnúť

od poľovníckych trofejí. Vďaka návšteve tohto

múzea viem viac o našom regióne a našich predkoch.

Ďakujem p. učiteľkám M. Jurašekovej a J. Petrilovej

za super výlet!

Múzeum uchováva a prezentuje archeologické, historické, etnografické, umelecko-historické

a prírodovedné zbierky. Sú výsledkom zbierkotvornej práce vo vymedzenej oblasti šarišského

regiónu i v širších celoslovenských reláciách. K 30.12.2009 evidovalo 115312 zbierkových

predmetov, z toho 28241 prírodovedných, 76 565 spoločenskovedných a 11 089 technických.

Lea Benčová, 6.A

Internet
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Fiktívny rozhovor s kniežaťom Rastislavom

S: Milé knieža Rastislav, máme pre vás pár otázok. Sme veľmi radi, že ste si našli čas, aby ste nám 
priblížili život v čase Veľkej Moravy.
R: Ale samozrejme, pokojne sa pýtajte.

S: Tak začnime tak zľahka. Ako ste sa cítili, keď ste nastúpili na trón, ktorý dovtedy patril 
Mojmírovi?
R: Bol to pre mňa šok, ale nebudem klamať, potešilo ma to. Dovtedy o mne nebolo ani počuť, a tak 
som sa rozhodol,  že to miesto prijmem. Pravdupovediac, už som mal toho Mojmíra dosť!

S: Prečo ste pozvali do našej krajiny Konštantína a Metoda?
R: Od kolegov z vedľajších národov som sa dopočul, že sú vraj múdri učenci, a tak som ich pozval 
k nám a oni sa pustili do práce. Jazyk a písmo bolo pre nás veľmi dôležité. Ani sa mi nesnívalo, akí sú 
šikovní a že urobia toľko ťažkej práce. A to boli len dvaja. Potom sa k nim pridali aj ostatní. Naozaj, 
bolo na to radosť pozerať. Moji Slovania boli zo začiatku leniví, veď viete, najradšej hodujú a bavia sa. 
Ale potom sa aj oni začali učiť. No verili by ste tomu?! 

S: Ako sa vám vládlo spolu so Svätoplukom?
R: Svätopluk je dobrý spoločník. Ak ide  o rozhodovanie, napríklad, či sú lepšie železné alebo drevené 
štíty, tak to radšej nechám naňho. Je to predsa môj synovec, mám ho rád, vládne vlastne spolu so 
mnou.
S: Môžeme trošku nazrieť do vášho súkromia?
R: Mám sa báť?

S: Ale kdeže! Knieža Rastislav, máte už svoju vyvolenú?
R: Ach... Už som sa bál, že sa budete pýtať na moje deravé ponožky, ale chcem upozorniť, že to moja 
vina nie je. To slúžky! Nestíhajú prať a ani šiť. Ale späť k ženám. Pri toľkej práci a bitkách nebolo ani 
času. Mne je dobre samému.
„Cink" Ó, prepáčte, práve mi píše jeden z rytierov. Vraj sa Frankovia zase snažia dobyť naše územie.

S: Nebudeme vás zdržiavať. Ďakujeme, že ste nám dovolili nazrieť do vášho života a nebojte sa, o 
tých ponožkách sa nikto nedozvie.

Hodiny dejepisu môžu byť zábavné! Môžeme si predstavovať, ako žili kedysi naši predkovia a aké

by to bolo, keby sme sa dnes s nimi stretli. Aké by bolo asi stretnutie s kniežaťom Rastislavom, za

vlády ktorého k nám prišli Konštantín a Metod? Takto si to predstavuje Sandra Hasmanová zo 7.A.

Rastislav alebo Rastic z

dynastie Mojmírovcov bol v

rokoch 846 – 870 druhým

veľkomoravským kniežaťom.

Za jeho vlády prišli na

územie Veľkej Moravy

Konštantín a Metod ako

byzantská misia, ktorá u nás

vytvorila základy

slovanského písomníctva. 9
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